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EXCMO.  CONCELLO 
              DA  
        ESTRADA 
    (PONTEVEDRA) 

 
ACTA DA SESIÓN CELEBRADA POLO PLENO DESTE CONCELLO O 1 
DE SETEMBRO DE 2011 
LUGAR:  CASA CONSISTORIAL DO EXCMO. CONCELLO DA ESTRADA 
TIPO DE SESIÓN: ORDINARIA              CONVOCATORIA:   PRIMEIRA 

 
 

SEÑORES/AS ASISTENTES: 
 
GRUPO P.P. 
 
D. JOSÉ CARLOS LÓPEZ CAMPOS 
Alcalde 
D. ALBERTO MANUEL BLANCO CARRACEDO  
Concelleiro 
DNA. AMALIA GOLDAR CORA  
Concelleira 
D. MIGUEL OSCAR RANCAÑO BRAÑANOVA 
Concelleiro 
D. MARÍA ÁNGELES PAIS CARBIA 
Concelleira 
D. JUAN MANUEL CONSTENLA CARBÓN  
Concelleiro 
D. JOSÉ ISMAEL PENA VILLAMOR  
Concelleiro 
DNA. MARÍA DEL CARMEN DURÁN LEA 
Concelleira 
D. NEMESIO IGNACIO REY PAZOS 
Concelleiro 
DNA. LUCÍA SEOANE ROSENDE 
Concelleira 
D. OSCAR ALEJANDRO DURÁN BARROS 
Concelleiro 
 
GRUPO PSdeG-PSOE 
D. JOSÉ ANTONIO DONO LÓPEZ 
Concelleiro 
DNA. BELÉN LOUZAO VIEITES  
Concelleira 
D. MANUEL OTERO ESPIÑO  (que se ausenta ás 20:55) 
Concelleiro 
D. MANUEL SANMARTÍN OBELLEIRO 
Concelleiro 
DNA. Mª MONTSERRAT MACEIRAS VICENTE 
Concelleira 



2 

D. MANUEL PARADELA ABELLEIRA 
Concelleiro 
DNA. ANA ASOREY BREA 
Concelleira 
D. JOSÉ LUIS PICAÑO RIVEIRA  
Concelleiro 
D. GERMÁN GONZÁLEZ RODRÍGUEZ 
Concelleiro 
 
GRUPO B.N.G. 
D. XOSÉ MAGARIÑOS MACEIRAS  
Concelleiro 
 
SECRETARIO  
D. JOSÉ NAVEIRA GONZÁLEZ 
 
INTERVENTORA 
DONA CELSA PÉREZ GIL (que se ausenta ás 20:57) 
 

Na Casa do Concello, sendo as vinte horas e trinta e un minutos do día un de 
setembro de dous mil once, baixo a presidencia do Sr. Alcalde D. José C. López Campos, 
reúnese no Salón de Sesións o Pleno da Corporación Municipal, co obxecto de celebrar 
sesión ordinaria, constituíndose coa asistencia dos Señores arriba nomeados, dando fe do 
acto o Secretario. 

A sesión celébrase previa convocatoria ao efecto dándose publicidade da mesma 
mediante a inserción dun exemplar da convocatoria e Orde do Día no Taboleiro de Anuncios 
e páxina web deste Concello. 

 
 Declarada aberta a sesión, polo Sr. Alcalde dáse comezo á mesma conforme á seguinte: 

 
ORDE DO DÍA 

*************** 
A) PARTE RESOLUTORIA.- 
 

   
1º.- 

APROBACIÓN, SE PROCEDE, DA ACTA CORRESPONDENTE Á 
SESIÓN PLENARIA  CELEBRADA O DÍA 4 DE AGOSTO DE 2011. 

 
 
B) PARTE DE CONTROL E XESTIÓN.-  
 
 

  2º.- DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA 
DITADAS NO PERÍODO DO 1 DE XULLO AO 2 DE AGOSTO DE 
2011, AMBOS OS DOUS INCLUÍDOS.  
 

   3º.-  ROGOS E PREGUNTAS. 
 

************** 
A) PARTE RESOLUTORIA.-  

 
1º.- APROBACIÓN, SE PROCEDE, DA ACTA CORRESPONDENTE 

Á SESIÓN PLENARIA  CELEBRADA O DÍA 4 DE AGOSTO DE 2 011 . 
Apróbase por unanimidade a acta da sesión do catro de agosto de dous mil once. 
Ordénase polo Sr. Presidente a súa transcrición ao Libro de Actas segundo dispón o 
artigo 110.2 do ROF. 
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FORA DA ORDE DO DÍA 
 
 
Sr. Alcalde: Imos tratar dúas mocións de urxencia. Unha delas relativa ao cambio dos vocais 
no Padroado da Fundación Cultural da Estrada que aínda que foi tratada e votada no Pleno de 
Constitución cos votos favorables do PSOE  e do PP. Entendemos que tamén por iniciativa do 
goberno debemos adaptala ao reparto no que se quedou na Xunta de Voceiros e polo tanto 
propoñemos unha modificación no mesmo teor da que se fixo no seu momento no Pleno 
anterior para as comisións informativas. Polo tanto, primeiro entendo que temos que tratar a 
urxencia e automaticamente se non hai ningunha intervención a aprobación desta urxencia. 
 
 
A) Sométese á consideración do Pleno a urxencia dunha proposta da Alcaldía relativa 
á modificación da distribución de representantes dos grupos políticos no Padroado da 
Fundación Cultural da Estrada acordada o 11 de xullo de 2011. Sometida a votación 
a urxencia é aprobada por unanimidade. 
 
Finalmente, adóptase por unanimidade o seguinte ACORDO:  
 
 
-Visto o Acordo plenario de 11 de xullo de 2011 relativo á asignación ós grupos 
políticos municipais de 7 dos vogais do Padroado da Fundación Cultural da Estrada, 
no que se estableceu: 

 -Asignar ós grupos políticos a designación de 7 vogais no Padroado da Fundación 
Cultural da Estrada, do seguinte xeito: 4 ó grupo do PP, 2 ó grupo socialista e 1 ó 
grupo do BNG. A designación en concreto das persoas que han ocupar estes 
cargos efectuarase por escrito asinado polo Voceiro de cada grupo dirixido á 
Alcaldía. O nomeamento, en execución deste Acordo, se realizará por Decreto de 
Alcaldía. 

-Vista a Memoria xustificativa de Alcaldía de 22 de agosto de 2011. 

-Visto o sinalado no artigo 38 do RD 2568/1986 polo que se aproba o 
Regulamento de Organización, Funcionamento e Réxime Xurídico das Entidades 
Locais. 

-Visto o sinalado no artigo 10 dos Estatutos da Fundación Cultural da Estrada. 

- Vista a proposta da Alcaldía de data 22 de agosto de 20011.  

ACORDAMOS: 

 -Modificar o Acordo de 11 de xullo de 2011 relativo á asignación aos grupos 
políticos municipais de 7 dos vogais do Padroado da Fundación Cultural da 
Estrada, de xeito que quede redactado do seguinte modo: 

 -Asignar aos grupos políticos a designación de 7 vogais no Padroado da 
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Fundación Cultural da Estrada, do seguinte xeito: 3 ao grupo do PP, 3 ao grupo 
socialista e 1 ao grupo do BNG. A designación en concreto das persoas que han 
ocupar estes cargos efectuarase por escrito asinado polo Voceiro de cada grupo 
dirixido á Alcaldía. O nomeamento, en execución deste Acordo, realizarase por 
Decreto de Alcaldía. 

 
 
 
Sr. Alcalde: O segundo asunto que queremos tratar con urxencia é a resolución ou urxencia do 
expediente de Recoñecemento Extraxudicial de Créditos 2/2011 relativo a gastos procedentes 
de exercicios anteriores. Trátase dun asunto que aínda que si foi debatido na comisión 
informativa non foi incorporado na Orde do Día; pero si tivo suficiente debate e polo tanto 
propoñemos votar a urxencia para proceder á votación tendo en conta da necesidade de ir 
asumindo os compromisos que este Concello ten moi retrasados cos provedores nestes últimos 
anos. 
 
B) Sometida á consideración do Pleno do Concello a urxencia do ditame emitido 
pola Comisión da Facenda e Contas, na sesión do 30 de agosto de 2011 é aprobada 
por unanimidade. 
 
Seguidamente, o Concello Pleno adopta por unanimidade o seguinte ACORDO: 
  
ASUNTO: EXPEDIENTE DE RECOÑECEMENTO EXTRAXUDICIAL DE CRÉDITOS Nº 
1/2011,  RELATIVO A GASTOS PROCEDENTES DE EXERCICIOS ANTERIORES  
 

Incoado expediente de recoñecemento extraxudicial de créditos número 1/2011, co 
obxecto de que o Pleno da Corporación aprobe unha serie de gastos realizados en exercicios 
anteriores e non tramitados nas súas anualidades orzamentarias. 
 

Visto o informe de Intervención de data  25 de agosto de 2011.  
 

De conformidade co disposto no artigo 60.2 do R. Decreto  500/1990 de 20  de abril, 
esta Alcaldía propón ao Pleno da Corporación a adopción do seguinte ACORDO: 
 

ACORDAMOS aprobar o expediente número 1/2011 de recoñecemento extraxudicial 
de créditos por importe global de 139.596,45 euros a favor dos acredores e nas contías 
individualizadas relacionadas a continuación: 
 
1.- RELACIÓN DE FACTURAS CORRESPONDENTES A GASTOS REALIZADOS EN 
EXERCIOS ANTERIORES  
 
 
APLICACIÓN 
PRESUPOSTARIA 

Nº 
FACTURA 

DATA  TERCEIRO CONCEPTO IMPORTE  

134.214.00 209/532 20/09/02 INCIPRESA Reparac. Unidad Man. Protec. Civil 1.131,86 

134.221.90 21002097 31/12/2010 FERROESTRADA, S.L. Varios subministros Protecc. Civil 64,7 

151.226.90 000.6500 31/12/2010 
FARO DE VIGO, S.A. 

(CIF A-36600815) 
Anuncio Alcaldía (Aliñación definitiva da 
I Travesia Fernando Conde…) 70,80 € 

162.221.90 21002102 31/12/2010 FERROESTRADA, S.L. Subministros lixo 4,25 € 

165.212.90 08/oct 29/01/2010 

CHAOMETAL, S.L. 
(CIF B-36319630) Reparac. cuberta nave electricistas 286,23 € 

312.212.90 149/10 19/11/2010 
CHAOMETAL, S.L. 
(CIF B-36319630) 

Traballos reparación porta entrada C. 
Médico Vea 88,50 € 

312.221.90 00.31820699 22/10/2010 
REPSOL BUTANO, S.A. 

(CIF A-28076420) Suministro gas C. Saúde Codeseda 96,56 € 



5  

312.221.90 210122 12/12/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) Lámpara baixo consumo C.Médico Oca 47,20 € 

320.221.90 34703-2010 31/12/2010 

HIDROELÉCTRICA DE 
SILLEDA, S.L. 

(CIF B-81997439) Enerxía elec. Escolas Nov-Dec 2010 293,41 € 

330.203.90 
A/427 26/04/2010 

CARPAS FACAL, S.L. 
(CIF B-70158795) Aluguer carpa día Muller Traballadora 870,00 € 

330.203.90 

20/2010 28/03/2010 

ILUMINACIONES Y 
CARPAS 

 CAMPAÑO, S.L. 
(CIF B-36501088) Aluguer carpa día Muller Traballadora 1.160,00 € 

330.203.90 
2.217 22/11/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Materiais Teatro Ppal outubro 2010 
(Lámparas) 151,37 € 

330.203.90 
2.220 22/11/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Materiais Teatro Ppal outubro 2010 
(Focos) 295,00 € 

330.203.90 

2.218 22/11/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) Montar equipo son Praza Mercado: Festa 

Poesía 295,00 € 

330.203.90 
2.235 27/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Aluguer materiais Teatro Ppal Nov 2010 
(días 11, 12, 21 e 26) 826,00 € 

330.203.90 
2.237 21/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Aluguer materiais Teatro Ppal Nov 2010 
(Lámparas e portalámparas) 130,60 € 

330.212.90 

D0/002606 30/12/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) 
Saco Mortero Local Social Moreira 11,78 € 

330.212.90 

10/001907 30/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Masilla blanca Escola Ancorados 7,00 € 

330.212.90 

D0/002342 30/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) 
Materiais diversos Escola S.Pedro 
Ancorados 203,82 € 

330.212.90 

10/001909 30/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Materiais diversos Campo Festa Curantes 128,08 € 

330.212.90 

D0/002339 30/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) 
Materiais diversos Escola Sto.Tomás  
Ancorados 126,25 € 

330.212.90 

D0/002336 30/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Materiais diversos Escola Riobó 206,00 € 

330.212.90 

210.090 30/09/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) Reparación Edif. Usos Múltiples 135,94 € 

330.212.90 

48 11/11/2010 

FONTANERIA E 
CALEFACCIONS PIPO, S.L. 

(CIF B-36555886) Reparación Edif. Usos Múltiples 1.154,04 € 

330.213.90 139.375 25/10/2010 
ASCENSORES ENOR, S.A. 

(CIF A-36650992) Reparación ascensor Edif. Usos Múltiples 92,75 € 

330.213.90 141.240 16/12/2010 
ASCENSORES ENOR, S.A. 

(CIF A-36650992) Reparación ascensor Edif. Usos Múltiples 294,36 € 

330.220.90 

204 27/10/2010 

DOLORES DURÁN  
LOUZAO 

(NIF 76858254-M) 
Materiais de oficina Biblioteca Mpal. 22,85 € 

330.220.90 

201 26/10/2010 

DOLORES DURÁN  
LOUZAO 

(NIF 76858254-M) Materiais de oficina Cultura 61,20 € 

330.220.90 

236 30/11/2010 

DOLORES DURÁN  
LOUZAO 

(NIF 76858254-M) Materiais de oficina Biblioteca Mpal. 57,20 € 

330.220.90 

232 30/11/2010 

DOLORES DURÁN  
LOUZAO 

(NIF 76858254-M) Materiais de oficina Cultura 61,20 € 
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330.220.90 

237 30/11/2010 

DOLORES DURÁN  
LOUZAO 

(NIF 76858254-M) Libros Biblioteca Mpal. 29,00 € 

330.220.90 

1000432 13/12/2010 

COPISTARIA 
 COPISTRADA, S.L. 

(CIF B-36486967) Copias Cartulina Amarela 12,70 € 

330.221.90 

34702-2010 31/12/2010 

HIDROELÉCTRICA DE 
SILLEDA, S.L. 

(CIF B-81997439) Enerxía elec. Teleclub Nov-Dec 2010 232,08 € 

330.221.90 

201010061 29/10/2010 

REDES DE  
TELECOMUNICACIÓN 

 GALEGA RETEGAL 
(CIF A-15643687) Custes de enerxía e parte proporcional de 

 mantemento de liña 753,43 € 

330.221.90 

201012002 07/12/2010 

REDES DE  
TELECOMUNICACIÓN 

 GALEGA RETEGAL 
(CIF A-15643687) 

Custes de enerxía e parte proporcional de 
 mantemento de liña 753,43 € 

330.221.90 153-2010 
29/10/2010 

MANUEL A. CAMPOS 
 PUENTE 

(NIF 76859773-Y) Materias limperza Sala Caixanov 21,16 € 

330.221.90 156-2010 

29/10/2010 

MANUEL A. CAMPOS 
 PUENTE 

(NIF 76859773-Y) Materias limperza Edif. Usos Múltiples 140,10 € 

330.221.90 165-2010 

01/12/2010 

MANUEL A. CAMPOS 
 PUENTE 

(NIF 76859773-Y) Materias limperza Edif. Usos Múltiples 187,77 € 

330.221.90 E100371 

30/11/2010 

FERRETERIA TORRES 
CAEIRO, S.L. 

(CIF B-36471100) Chaves 28,32 € 

330.221.90 N00380 
22/11/2010 

HIERROS DIEGO, S.L. 
(CIF B-36033330) Chapa industrial e guillotina, Esc. Riobó 10,92 € 

330.221.90 N00201 
15/11/2010 

HIERROS DIEGO, S.L. 
(CIF B-36033330) Materiais diversos Escola Riobó 104,51 € 

330.221.90 

62 29/12/2010 

MANUELA IGLESIAS 
CASTRO 

(CIF 35430207-H) Plantas, maceta e ramo 92,00 € 

330.221.90 
464 30/11/2010 

DISTRIBUIDORA 
 ESTRADENSE, C.B. 

(CIF E-36199743) Copia chaves Cultura 11,92 € 

330.221.90 

462 30/11/2010 

DISTRIBUIDORA 
 ESTRADENSE, C.B. 

(CIF E-36199743) 
Copia chaves Cultura 7,08 € 

330.221.90 

210114 01/11/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) 

Materiais diversos Escola de Parada 316,68 € 

330.221.90 

210111 01/11/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) Materiais diversos Escola de Sta. Cristina 187,97 € 

330.221.90 

210109 01/11/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) Materiais diversos Escola Souto Vea 223,03 € 

330.221.90 

D0/002605 30/12/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) 
Materiais diversos muro Campo Festa 
Codeseda 152,63 € 

330.221.90 

D0/002108 30/10/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Materiais diversos Escola Ancorados 69,74 € 

330.221.90 
A/274 31/10/2010 

HIERROS DIEGO, S.L. 
(CIF B-36033330) Lámparas Sala Exp. Caixanova 106,20 € 

330.221.90 

K/289 30/11/2010 

TRANSPORTES LA UNIÓN, 
S.A. 

(CIF A-36001576) 
Transporte Banda de Meaño a Orazo 580,00 € 

330.221.90 
A/126 18/05/2010 

AUTOS RICO, S.L. 
(CIF B-15157357) 

Serv.Transporte A Coruña-A Estrada-A  
Coruña 350,00 € 
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330.221.90 
51806 31/12/2010 

JORGE RAMOS FIGUEIRAS 
(NIF 52470303D) 

Portes Cultura 11,60 € 

330.221.90 

51760 30/11/2010 

JORGE RAMOS FIGUEIRAS 
(NIF 52470303D) 

Portes Cultura 67,58 € 

330.221.90 

0,154 30/12/2010 

AUTOCARES MUIÑOS,  
S.L.U 

(CIF B-15652183) Transporte Coral Soutomaior A Estrada 324,00 € 

330.226.90 

10959 10/07/2010 

JUAN A.CORTES 
CORBACHO 

(NIF 35231131-F) 
Serv. Catro habitacións con motivo da 
concentración de motos 194,40 € 

330.226.90 

2321 30/12/2010 

ELIGIO FONDEVILA 
ROMERO 

(NIF 35356389-F9 

Praca prata "XXII Premio Novela 
M.Garcia 
Barros". 138,00 € 

330.226.90 

2320 30/12/2010 

ELIGIO FONDEVILA 
ROMERO 

(NIF 35356389-F10 
Pracas prata "Premios Xóvenes solista J. 
Valcarcel" e "Premios S.Martiño" 126,00 € 

330.226.90 

15/,10 05/11/2010 

RESTAURANTE GRAN  
VIA S.C. 

(CIF J-940259969 Serv. Catering: Festa da Poesía 410,00 € 

330.226.90 
10/249 30/06/2010 

O COPION, S.C. 
(CIF G-36399319) Carteis Rock&Clown 1.415,20 € 

330.226.90 

11006-49 30/06/2010 

GALICIA PROXECTOS DE  
COMUNICACIONS, S.L. 

(CIF B-27347590) 
Publicidade RockK&Clown 203,00 € 

330.226.90 

11006-50 30/06/2010 

GALICIA PROXECTOS DE  
COMUNICACIONS, S.L. 

(CIF B-27347590) 
Publicidade Festa da Estrada 232,00 € 

330.226.90 

10/002126 30/12/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Materiais diversos obra Cabalgata de Reis 14,80 € 

330.226.90 

7 28/05/2010 

BENGALA PRODUCCIÓNS, 
S.L. 

(CIF B-70406629 
Espectáculo Master Class 1.160,00 € 

330.226.90 
114/10 16/04/2010 

TITZINA TEATRE,S.L. 
(CIF B-63576995) Espectáculo Exitus de titzina Teatre 1.809,60 € 

330.226.90 

30/2010 17/07/2010 

MULAS PRODUCCIÓNS, 
S.L. 

(CIF B-70210935) Runners festival Rock and Clown 944,00 € 

330.226.90 

1000246 21/06/2010 

COPISTARIA 
 COPISTRADA, S.L. 

(CIF B-36486967) Revista escolar 2010 "OS PEREIRIÑOS" 1.590,60 € 

330.227.90 
2.253 30/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Colocación carteles 165,20 € 

330.227.90 
2.252 30/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Atender equipo son e proyector na sala 
Exposicións Caixanova 53,10 € 

330.227.90 
2.234 27/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) Colocación carteles 153,40 € 

330.227.90 
2.219 22/11/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Por abrir Sala Expos. Caixanova o 
5/11/10 53,10 € 

330.227.90 
2.222 22/11/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) Colocación carteles 212,40 € 

330.227.90 
2.251 30/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) Mantemento Teatro Ppal. Decembro 2010 2.495,70 € 

330.227.90 
2.236 27/12/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) 

Mantemento Teatro Ppal. Novembro 
2010 1.840,80 € 

330.227.90 
2.221 22/11/2010 

LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 
(NIF 76857045-S) Mantemento Teatro Ppal. Outubro 2010 1.380,60 € 

330.227.90 

X093 31/08/2010 

XXL PRODUCCION E  
LOXISTICA S.L. 
(CIF B-15928252) 

Aluguer Manitou telescópico para 
montaxe e desmontaxe de 
infraestrurcturas (RockK&Clown) 739,62 € 

330.227.90 

210.093 30/09/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) 

Colocación cuadro para actuacións Circo 
itinerante en distintas parroquias 708,00 € 
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330.625.90 

523/10 10/11/2010 

MADEIRAME, FCA DE 
MUEBLES, S.L. 

(CIF B-36571826) Colocación de duas portas no Teatro Ppal 566,40 € 

330.625.90 

0,20 02/02/2010 

LOPEZ IGLESIAS, 
 FRANCISCO 

(NIF 52471171-Y) Materiais Escola de teatro 600,00 € 

330.625.90 

000.3617 04/10/2010 
ALUMINIOS CAMPOS, S.L. 

(CIF B-361339409 Tablón de anuncios 1.334,58 € 

330.632.90 
S156 30/11/2010 

FIMART ESTRADA, S.L. 
(CIF B-36598431) 

Materiais diversos CEIP Manuel Villar 
Paramá 1.978,00 € 

330.632.90 

50 19/11/2010 

FONTANERIA E 
CALEFACCIONS PIPO, S.L. 

(CIF B-36555886) Reparacións en diversas Escolas 1.011,26 € 

338.226.90 

1/203 10/11/2010 

CENTRO DE 
MADURACIÓN 

DE PLÁTANOS, S.L. 
(CIF B-15549173) Castañas para magosto 450,00 € 

338.226.90 

P10/20000 30/11/2010 
LA VOZ DE GALICIA, S.A. 

(CIF A-15000649) Publicidade Feira San Martiño 354,00 € 

323.0.221.90 21002098 31/12/2010 FERROESTRADA, S.L. Material gardería 93,10 € 

340.203.90 VFC1001427 01/11/2010 GALISEC, S.L.U. Aluguer vallas deportes 39,51 € 

340.203.90 VFC1001632 01/11/2010 GALISEC, S.L.U. Aluguer vallas deportes 38,23 € 

340.203.90 VFC1001746 31/12/2010 GALISEC, S.L.U. Aluguer vallas deportes 39,51 € 

340.203.90 2216 22/11/2010 
LUIS FRAGÍO RODRÍGUEZ 

(NIF 76857045-S) Material polideportivo 29,50 € 

340.213.90 210120 12/12/2010 

INSTALACIONES TATO 
 RODRIGUEZ, S.L. 
(CIF B-36352417) Reparac.  campo fútbol Berres 431,86 € 

340.213.90 49 11/11/2010 

FONTANERIA E 
CALEFACCIONS PIPO, S.L. 

(CIF B-36555886) 
Reparac. campos de fútbol 1.393,58 € 

340.221.90 34768-2010 31/122010 

HIDROELÉCTRICA DE 
SILLEDA, S.L. 

(CIF B-81997439) 
Enerxía elec. Campos fútbol  Nov-Dec 
2010 292,84 € 

340.221.90 29 31/12/2010 

JOSÉ NEIRA ABELEDO 
(N.I.F. 76,850,303N) 

Pintura campos fútbol 134,05 € 

340.221.90 30 31/12/2010 

JOSÉ NEIRA ABELEDO 
(N.I.F. 76,850,303N) Pintura campos fútbol 335,12 € 

340.221.90 E100373 30/11/2010 

FERRETERIA TORRES 
CAEIRO, S.L. 

(CIF B-36471100) Material piscinas 73,58 € 

340.221.90 E100369 30/11/2010 

FERRETERIA TORRES 
CAEIRO, S.L. 

(CIF B-36471100) Material piscinas e polideportivo 136,89 € 

340.221.90 21002096 31/12/2010 FERROESTRADA, S.L. Material diverso deportes 496,84 € 

340.221.90 A/292 31/11/2010 
FERRETERIA DIEGO, S.L. 

(C.I.F. B36011781) Material campos de fúbol 21,59 € 

340.226.90 2318 30/12/2010 

ELIGIO FONDEVILA 
ROMERO 

(NIF 35356389-F9 Gastos protocolarios deportes 85,08 € 

340.226.90 2319 30/12/2010  Gastos protocolarios deportes 55,00 € 

340.226.90 P10/20003 31/11/2010 
LA VOZ DE GALICIA, S.A. 

(CIF A-15000649) Anuncio contratación deportes 297,36 € 

340.226.90 PU2010-4412 30/11/2010 

RÍAS BAIXAS 
COMUNICACIÓN, 

S.A.(C.I.F. A-36.643.674) Inserc. Publicitaria deportes 309,16 € 

340.226.90 10/411 30/11/2010 
O COPION, S.C. 

(CIF G-36399319) Polidípticos escolas deportivas 815,00 € 
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340.226.90 5963 30/11/2010 
FARO DE VIGO, S.A. 

(CIF A-36600815) Anuncio contratación deportes 70,80 € 

340.226.90 6502 31/12/2010  Anuncio deportes 162,84 € 

340.226.90 167-2010 01/12/2010 

MANUEL A. CAMPOS 
 PUENTE 

(NIF 76859773-Y) Material limpeza Pavillóns. Deportes 149,33 € 

340.226.90 9/183 01/12/2010 
ESTRADA TELEVISIÓN, 
S.L. (C.I.F. B36457208) Patrocinio deportes novembro 2010 354,00 € 

340.227.90 154/10 15/10/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) 
Traballos derribo palco campos fútbol 
Loimil 4.550,08 € 

340.227.90 X090-10 30/11/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Escola municipal natación  1.180,00 € 

340.227.90 X091-10 30/11/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Escola municipal patinaxe 490,00 € 

340.227.90 X092-10 30/11/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Escola municipal aerobox 355,20 € 

340.227.90 X093-10 30/11/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Entrenamentos salvamento acuático 161,60 € 

340.227.90 X095-10 17/12/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Escola munipal natación 1.180,00 € 

340.227.90 X096-10 17/12/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Escola municipal patinaxe 490,00 € 

340.227.90 X097-10 17/12/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Escola municipal aerobox 355,20 € 

340.227.90 X099-10 31/12/2010 

DINAMIK SCD, S.L. (C.I.F. 
B 95319109) Entrenamentos salvamento acuático 141,40 € 

340.227.90 23/010 31/10/2010 

ESCUELA DEPORTIVA 
MUNICIPAL ESTRADENSE 

(C.I.F. G 36132553) 
Escola deportiva municipal baloncesto 
outubro 580,00 € 

340.227.90 24/010 30/11/2010 

ESCUELA DEPORTIVA 
MUNICIPAL ESTRADENSE 

(C.I.F. G 36132553) 
Escola deportiva municipal baloncesto  
novembro 580,00 € 

340.227.90 03/2010 15/12/2010 

CLUB CICLISTA 
ESTRADENSE-HIERROS 

DIEGO,S.L. (C.I.F. 
G36235935) Escola deportiva ciclismo outubro 150,00 € 

340.227.90 04/2010 15/12/2010 

CLUB CICLISTA 
ESTRADENSE-HIERROS 

DIEGO,S.L. (C.I.F. 
G36235935) Escola deportiva ciclismo novembro 150,00 € 

340.227.90 05/2011 15/12/2010 

CLUB CICLISTA 
ESTRADENSE-HIERROS 

DIEGO,S.L. (C.I.F. 
G36235935) Escola deportiva ciclismo outubro 150,00 € 

340.227.90 3 05/06/2010 

CLUB BADMINTON A 
ESTRADA (C.I.F. 

G36236511) 
Escola deportiva badminton abril-xuño 1.725,00 € 

340.227.90 4 15/12/2010 

CLUB BADMINTON A 
ESTRADA (C.I.F. 

G36236511) Escola deportiva badminton outubro 600,00 € 

340.227.90 5 15/12/2010 

CLUB BADMINTON A 
ESTRADA (C.I.F. 

G36236511) Escola deportiva badminton novembro 600,00 € 

340.227.90 6 15/12/2010 

CLUB BADMINTON A 
ESTRADA (C.I.F. 

G36236511) Escola deportiva badminton decembro 600,00 € 

340.227.90 A/9 01/12/2010 
SOFÍA MOSTEIRO 

LOSADA (N.I.F. 76822864N) 
Escola deportiva ximnasia outubro-nov.-
dec. 1.101,60 € 

340.227.90 A/10 01/12/2010 
SOFÍA MOSTEIRO 

LOSADA (N.I.F. 76822864N) 
Escola deportiva atletismo outubro-nov.-
dec. 602,64 € 

340.227.90 23/10 29/12/2010 

LAPIDOSPORT, S.L. (C.I.F. 
B 70149455) 

Escola municipal tenis  780,00 € 
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340.227.90 24/10 29/12/2010 

LAPIDOSPORT, S.L. (C.I.F. 
B 70149455) Escola municipal tenis  780,00 € 

340.227.90 25/10 29/12/2010 

LAPIDOSPORT, S.L. (C.I.F. 
B 70149455) Escola municipal tenis  780,00 € 

340.227.90 F012 01/11/2010 

CLUB XADREZ A.C. A 
ESTRADA (C.I.F. G 

36213197) Escola municipal xadrez outubro 220,00 € 

340.227.90 F013 01/12/2010 

CLUB XADREZ A.C. A 
ESTRADA (C.I.F. G 

36213197) Escola municipal xadrez novembro 220,00 € 

340.227.90 F014 31/12/2010 

CLUB XADREZ A.C. A 
ESTRADA (C.I.F. G 

36213197) Escola municipal xadrez decembro 220,00 € 

431.221.90 21002094 31/12/2010 FERROESTRADA, S.L. Vestiario e outros comercio interior 71,90 € 

432.226.90 056/2010 31/12/2010 

ASOCIAC. VIADAZAOITO 
COMUNICACIÓN  
(C.I.F.G32358293) 

Inserc. Publicitaria revista VIANOVA 
(TURISMO) 389,40 € 

450.0.210.90 114-10 31/10/2010 

AREAS ESTRADA, S.L. 
(C.I.F. B36231223) Material obra S.Tomé Ancorados 106,20 € 

450.0.210.90 115-10 31/10/2010 

AREAS ESTRADA, S.L. 
(C.I.F. B36231223) Material obra en Vinseiro 31,86 € 

450.0.210.90 118-10 31/10/2010 

AREAS ESTRADA, S.L. 
(C.I.F. B36231223) Material obra en Tabeirós 70,80 € 

450.0.210.90 129-10 30/11/2010 

AREAS ESTRADA, S.L. 
(C.I.F. B36231223) Mateiral obra en Parada 84,96 € 

450.0.210.90 131-10 30/11/2010 

AREAS ESTRADA, S.L. 
(C.I.F. B36231223) Material obra en Moreira 254,88 € 

450.0.210.90 F/00125 24/11/2010 

PREFABRICADOS 
SEQUEROS, S.L. (C.I.F. G 

36155851) Material obra en Frades 73,75 € 

450.0.210.90 166/10 31/10/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) 
Materiais solo rural outubro 310,25 € 

450.0.210.90 167/10 31/10/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) Materiais solo rural outubro 4.833,75 € 

450.0.210.90 181/10 30/11/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) Materiais solo rural novembro 425,79 € 

450.0.210.90 182/10 30/11/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) Materiais solo rural novembro 5.010,75 € 

450.0.210.90 193/10 31/12/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) Materiais solo rural decembro 291,74 € 

450.0.210.90 195/10 31/12/2010 

TRANSPORTES Y 
MAQUINARIA, C.P. S.L. 

(C.I.F. B36193605) Materiais solo rural decembro 2.112,67 € 

450.0.213.90 100482 31/12/2010 

TECMAGA, S.L. (C.I.F. 
B15714439) Reparac. maquinaria v. públicas 1.449,72 € 

450.0.213.90 482/10 15/11/2010 

TALLERES A ROCHA, S.L.  
(C.I.F. B36031136) Reparac. maquinaria v. públicas 346,51 € 

450.0.213.90 553/10 23/12/2010 

TALLERES A ROCHA, S.L.  
(C.I.F. B36031136) Reparac. maquinaria v. públicas 292,97 € 

450.0.213.90 N00433 29/11/2010 
HIERROS DIEGO, S.L. 

(CIF B-36033330) Reparac. maquinaria v. públicas 7,68 € 

450.0.213.90 02/0001067 30/11/2010 NEUMÁTICOS ROCÍO, S.L. Reparac. maquinaria v. públicas 127,27 € 

450.0.213.90 A/283 31/10/2010 

GARAJE AMADEO, S.L. 
(C.I.F. B36189926) Reparac. maquinaria v. públicas 44,31 € 

450.0.213.90 1000304 22/12/2010 AGROSTRADA, S.L.  Reparac. maquinaria v. públicas 900,45 € 

450.0.213.90 1883 30/09/2010 
TALLERES DURÁN SEIJAS, 

S.L. (C.I.F. B36231447) Reparac. maquinaria v. públicas 1.252,16 € 

450.0.214.90 FI/3613/2010 29/12/2010 

IBERICAR GESTOSO, S.L. 
(C.I.F. B36193597) Reparac. vehículo vías públicas 215,14 € 
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450.0.214.90 1006 30/11/2010 

RECAMBIOS EUROPA C.B. 
(C.I.F. E36118644) Reparac. vehículo bacheo 47,02 € 

450.0.214.90 A/001809 31/11/2010 
GEMMA TAFALLA RAMOS 

(N.I.F. 35420534M) Reparac. vehículo vías públicas 2,95 € 

450.0.214.90 MT - 34005 12/11/2010 
DALONGA, S.A. (C.I.F. A 

36011112) Reparac. vehículo vías públicas 1.854,76 € 

450.0.220.90 21002103 31/12/2010 FERROESTRADA, S.L. Material oficina. Vías públicas 89,55 € 

450.0.221.90 A0 2306 30/11/2010 

ENERGAL DISTRIBUCIÓN 
DE BIOCARBURANTES, 
S.L.(C.I.F. B 36483949) Combustibles vías públicas 462,09 € 

450.0.221.90 A0 2309 30/11/2010 

ENERGAL DISTRIBUCIÓN 
DE BIOCARBURANTES, 
S.L.(C.I.F. B 36483949) Combustibles vías públicas 1.731,01 € 

450.0.221.90 A0 2437 29/12/2010 

ENERGAL DISTRIBUCIÓN 
DE BIOCARBURANTES, 
S.L.(C.I.F. B 36483949) Combustibles vías públicas 933,89 € 

450.0.221.90 A0 2438 29/12/2010 

ENERGAL DISTRIBUCIÓN 
DE BIOCARBURANTES, 
S.L.(C.I.F. B 36483949) Combustibles vías públicas 1.505,63 € 

450.0.221.90 21001714 31/10/2010 FERROESTRADA, S.L. Material diverso vías públicas 9,50 € 

450.0.221.90 10/001703 30/10/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) 
Vestiario vías públicas 2.913,56 € 

450.0.221.90 10/001915 31/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Vestiario vías públicas 231,48 € 

450.0.221.90 DO/002341 30/11/2010 

PREFABRICADOS 
DALARJO, S.L. 

(CIF B-36002764) Material diverso vías públicas 12,84 € 

450.0.221.90 A/268 31/10/2010 

FERRETERÍA DIEGO, S.L. 
(C.I.F. B36011781) Material diverso vías públicas 86,73 € 

450.0.221.90 A/295 30/11/2010 

FERRETERÍA DIEGO, S.L. 
(C.I.F. B36011781) Material diverso vías públicas 35,40 € 

450.0.221.90 A/304 30/11/2010 

FERRETERÍA DIEGO, S.L. 
(C.I.F. B36011781) Material diverso vías públicas 55,70 € 

450.0.221.90 86 18/11/2010 ANA Mª EIRÍN PENA Prod. Farmacéuticos. Vías públicas 7,00 € 

450.0.221.90 E0/3254-006 30/11/2010 

SERVICIOS PUENTE 
LIÑARES, S.L. (C.I.F. 

B36170389) Suministro gas vías públicas 11,25 € 

450.0.221.90 E0/3563-008 31/12/2010 

SERVICIOS PUENTE 
LIÑARES, S.L. (C.I.F. 

B36170389) Varios subministros vías públicas 10,00 € 

450.0.221.90 164-2010 01/12/2010 

MANUEL A. CAMPOS 
 PUENTE 

(NIF 76859773-Y) Varios subministros vías públicas 455,57 € 

450.0.221.90 1000282 29/11/2010 AGROSTRADA, S.L.  Varios subministros vías públicas 337,95 € 

450.0.221.90 1000283 29/11/2010  Varios subministros vías públicas 585,63 € 

450.0.221.90 N00343 17/11/2010 
HIERROS DIEGO, S.L. 

(CIF B-36033330) Varios subministros vías públicas 34,62 € 

450.0.221.90 1045916 22/09/2010 
WÜRTH ESPAÑA, S.A. 

(C.I.F. A-08472276) Varios subministros vías públicas 47,32 € 

450.0.221.90 E100370 30/11/2010 
FERRETERÍA TORRES 

CAEIRO, S.L. Varios subministros vías públicas 9,56 € 

450.0.221.90 E0/2948-007 31/10/2010 

SERVICIOS PUENTE 
LIÑARES, S.L. (C.I.F. 

B36170389) Varios subministros vías públicas 12,00 € 

912.221.90 446 30/10/2010 

DISTRIBUIDORA 
 ESTRADENSE, C.B. 

(CIF E-36199743) Copia de chaves Alcaldía 5,66 € 

920.222.90  05/01/2011 

TELEFÓNICA MÓVILES 
ESPAÑA, S.A. 

(C.I.F.A78.923.125) Facturación decembro 2010 2.996,90 € 

920.0.224.90 74913020 14/10/2009 
Reale, Seguros Generales, 

S.A.  Seguro Renault Kangoo 8039 FVT 868,87 € 
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920.0.224.90 SP8-194342 31/10/2008 

SOCIEDAD DE 
PREVENCIÓN DE MAZ 

SEGURIDAD LABORAL, 
S.L. (C.I.F. B99083404) 

Mes de outubro de 2008+recoñec. 
Médicos 1.946,32 € 

920.0.226.90 08/2009 15/01/2010 

MARÍA DEL CARMEN 
VIDAL RODRÍGUEZ 

(N.IF.35304620 B) 

Proc.Abreviado 355/2007; Xulgado 
contencioso administ. Nº 3 Pontevedra 
(Miguel Angel García Chamosa) 211,11 € 

920.0.226.90 9/2009 15/01/2009 

MARÍA DEL CARMEN 
VIDAL RODRÍGUEZ 

(N.IF.35304620 B) 

Proc. Abreviado nº 167/2008; Xulgado 
contencioso administrativo nº 1 
Pontevedra (Ramiro Andújar Campos) 173,05 € 

920.0.226.90 19/2009 22/01/2009 

MARÍA DEL CARMEN 
VIDAL RODRÍGUEZ 

(N.IF.35304620 B) 

Proc. Penal Abreviado nº 398/2008; 
Xulgado do penal PO-1 (Juan José Leis 
Carles) 143,69 € 

920.0.226.90 2009/20 10/02/2009 

José Domínguez Lino (N.I.F. 
35294.737 S) 

Proc. Abreviado nº 176/2006 e Rec. 
T.S.X.GA 4010/2007 (Ramón Picallo 
Ogando) 516,20 € 

920.0.226.90 2009/19 10/02/2010  Proc. Abreviado contencioso 348/2006 126,44 € 

920.0.227.90 44 29/10/2010 

FONTANERIA E 
CALEFACCIONS PIPO, S.L. 

(CIF B-36555886) 
Mantemento en dependencias municipais 
2010 2.828,46 € 

924.1.220.90 14646 27/10/2010 
XESTIÓN DIXITAL 

COMPOSTELA, S.L.U. Material oficina. OMIX 112,38 € 

930.220.90 0240/2010 22/11/2010 
GRAFIDEZA, S.L. (C.I.F. 

B36193712) Material oficina. Ser. Económicos 80,31 € 

      

    
TOTAL…………………………………
……. 100.276,36 € 

 
(*) Consultando a contabilidade aparece como aprobada, sen embargo a que realmente tramitada é a nº 47 por importe de 2.068,54 

euros. 

 
 

2. INDEMNIZACIÓNS POR ASISTENCIAS A ÓRGANOS COLEXIADOS E 
SESIÓNS 

    

        

DESCRIPCIÓN TERCEIRO DATAS IMPORTE APLICACIÓN 

Asistencias Comisión Facenda e 
Contas/10 Celsa Pérez Gil 

28/10/2010 
2/11/2010 91,78 930.233.90 

Asistencias Comisión Facenda e 
Contas/10 

Luis M. Lozano 
Lorenzo 

28/10/2010    
2/11/2010    
25/11/10 

137,67 930.233.90 

Asistencias Comisión Urbanismo/10 
Rogelio A. 
Carrera Ares 

8/09/2010   
20/09/2010  

20/09/2010(extr.) 
27/09/2010  
30/09/2010  
4/11/2010   
25/11/2010 

321,23 920.0.233.90 

Asistencias Comisión 
Organización/10 

Enrique Prieto 
Porto 

21/03/2010  
23/06/2010 
29/10/2010   
25/11/2010 

171,32 920.0.233.90 

Asistencias Plenos /10 
Marta Cajide 
Barbeito 

2/09/2010  
7/10/2010  
4/11/2010  
2/12/2010 

183,56 920.0.233.90 
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Asistencias Mesa de Negociación/10 
Valentín García  

Gómez 

16/09/2010   
15/10/10   

11/11/2010  
24/11/10 

183,56 920.0.233.90 

Asistencias Comisión 
Organización/10 

Valentín García  
Gómez 

01/10/2010 45,89 920.0.233.90 

Mesa de seguimento conta a 
violencia de xénero/10 

Valentín García  
Gómez 

19/11/2010 45,89 920.0.233.90 

Comisión Urbanismo/10 
Manuel 

Sanmartín Chao 

  20/09/2010  
20/09/2010(extr.) 

27/09/2010  
30/09/2010  
4/11/2010   
25/11/2010 

256,98 151.233.90 

Comisión Urbanismo/10 
Daniel Órrea 

Corral 

  8/09/2010 
20/09/2010  

20/09/2010(extr.) 
27/09/2010  
30/09/2010  
4/11/2010   
25/11/2010 

299,81 151.233.90 

Comisión Urbanismo/10 
Ramón Brea 
Villaverde 

   4/11/2010   
25/11/2010 

85,66 151.233.90 

Comisión Urbanismo/10 
Enrique Ponte 

Clares 

   20/09/2010 
30/09/2010 
4/11/2010   
25/11/2010 

183,56 151.233.90 

TOTAL 2.006,91 

 

3. GRATIFICACIÓNS    
   

       

DESCRIPCIÓN TERCEIRO IMPORTE APLICACIÓN 

Decembro/10 
Francisco Barcala 

Calvo 
147,10 320.151.90 

Decembro/10 Carlos Failde 
Pereiras 37,86 134.130.90 

Decembro/10 Manuel González 
Chedas 360,45 134.130.90 

Decembro/10 David Vázquez 
Liste 94,65 134.130.90 

Decembro/10 Lucía Torrado 
Regeiro 176,68 134.130.90 

Decembro/10 Roberto Dono 
Carballo 220,85 134.130.90 

Decembro/10 José A. Lodeiro 
Carbia 139,75 134.130.90 

Decembro/10 Lucía Calviño 
Riveira 73,55 134.130.90 
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Decembro/10 Javier Cortizo 
Couselo 220,85 134.130.90 

Decembro/10 Patricia Suárez 
Torres 88,34 134.130.90 

Decembro/10 Manuel Angel 
Silva Rodríguez 145,13 134.130.90 

Decembro/10 José M. Portela 
Riobó 69,41 134.130.90 

Decembro/10 Luis Coto 
Caramés 37,86 134.130.90 

TOTAL……………………………. 1.812,48   

       

DESCRIPCIÓN TERCEIRO IMPORTE APLICACIÓN 

Ano 2009 
Coto Cabana, 
José Luis 1.071,01 132.151.90 

Ano 2009 
Magariños 
Camino, Luis 

1.261,76 
132.151.90 

Ano 2009 

Sanmartín 
Fernández, José 
Manuel  

1.283,77 

132.151.90 

Ano 2009 

Cardona 
Constenla, Rafael 
Manuel 

1.137,05 

132.151.90 

Ano 2009 
Quinteiro Torres, 
Francisco 

1.166,39 
132.151.90 

Ano 2009 

Álvarez Vázquez, 
José Antonio 

1.115,02 

132.151.90 

Ano 2009 
Rey García, José 
Luis 

814,29 
132.151.90 

Ano 2009 
Castro 
Bernárdez, Raul 

1.144,37 
132.151.90 

Ano 2009 
García Rosende, 
Ventura 

1.071,01 
132.151.90 

Ano 2009 
García Calvo, 
Javier 

1.313,12 
132.151.90 

Ano 2009 
Rodríguez Chao, 
Roberto 

1.049,02 
132.151.90 

Ano 2009 
Loureiro Rey, 
José Luis 

1.292,69 
132.151.90 

Ano 2009 
Loureiro Carbón, 
José Enrique 

968,34 
132.151.90 

Ano 2009 

Campos 
Villaverde, 
Santiago 

572,17 

132.151.90 

Ano 2009 
Gómez Crespo, 
Pablo 

432,79 
132.151.90 

Ano 2009 
Fernández 
Bascuas, Aurelio 

1.174,60 
132.151.90 

TOTAL………………. 16.867,40   

       

DESCRIPCIÓN TERCEIRO IMPORTE APLICACIÓN 

Ano 2010 
Coto Cabana, 
José Luis 610,53 132.151.90 

Ano 2010 
Magariños 
Camino, Luis 

1.066,58 
132.151.90 
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Ano 2010 

Sanmartín 
Fernández, José 
Manuel  

1.228,45 

132.151.90 

Ano 2010 

Cardona 
Constenla, Rafael 
Manuel 

1.404,96 

132.151.90 

Ano 2010 
Quinteiro Torres, 
Francisco 

1.301,98 
132.151.90 

Ano 2010 

Álvarez Vázquez, 
José Antonio 

1.022,44 

132.151.90 

Ano 2010 
Rey García, José 
Luis 

617,87 
132.151.90 

Ano 2010 
Castro 
Bernárdez, Raul 

1.118,06 
132.151.90 

Ano 2010 
García Rosende, 
Ventura 

1.324,03 
132.151.90 

Ano 2010 
García Calvo, 
Javier 

948,89 
132.151.90 

Ano 2010 
Rodríguez Chao, 
Roberto 

1.132,78 
132.151.90 

Ano 2010 
Loureiro Rey, 
José Luis 

1.269,48 
132.151.90 

Ano 2010 
Loureiro Carbón, 
José Enrique 

1.044,52 
132.151.90 

Ano 2010 

Campos 
Villaverde, 
Santiago 

809,14 

132.151.90 

Ano 2010 
Gómez Crespo, 
Pablo 

875,34 
132.151.90 

Ano 2010 
Fernández 
Bascuas, Aurelio 

1.144,44 
132.151.90 

Ano 2010 
Javier Miguens 
Magariños 

779,68 
132.151.90 

Ano 2010 
José López Louro 

934,13 
132.151.90 

TOTAL………………. 18.633,30   

       
 
 
 

B) PARTE DE CONTROL E XESTIÓN.-  
 
2.- DACIÓN DE CONTA DAS RESOLUCIÓNS DA ALCALDÍA DIT ADAS 
NO PERÍODO DO 1 DE XULLO AO 2 DE AGOSTO DE 2011, AMBOS OS 
DOUS INCLUÍDOS.    Polo Alcalde-Presidente dáse conta ao Concello Pleno das 
Resolucións da Alcaldía comprendidas entre os números 518 a 653 correspondentes ao días 
do 1 de xullo ao 2 de agosto de 2011. 
 
6º.- ROGOS E PREGUNTAS: 
Sra. Louzao Vieitez (PsdeG-PSOE): Vimos a esta sesión ordinaria na que xa o Sr. Alcalde 
fixo unha serie de modificacións á Orde do Día, e gustaríanos que fose dentro da orde do 
día, posto que nun mes hai cabida suficiente para facelos. Pero tamén falando de 
procedementos, queremos facer referencia que no Pleno pasado neste mesmo apartado de 
Rogos e Preguntas solicitamos da Corporación que nos fixesen chegar o caldendario de 
desbroces e a planificación do bacheo que estaban a punto de elaborar. Simplemente 
queremos deixar constancia de que non se nos entregou e preguntar a que responde que non 
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se entregasen estes calendarios. 
 
Sr. Alcalde: Parece que unha vez máis a memoria é moi selectiva. Desculpamos que vostede 
leva pouco na Corporación, entrou a metade do mandato anterior. Imos intentar 
diferenciarnos do goberno anterior na xestión, polo menos diferenciarnos, pero dunha 
maneira máis transparente, máis clara que é o que non estaba facendo. Para exemplo do 
que non se debe facer xa estiveron estes catro anos. Polo tanto imos tomar as cousas en 
serio, imos tentar sacar adiante os problemas que vostedes nos deixaron, nunha situación 
delicada, e nesa liña temos unha planificación de goberno. Creo recordar que o ano pasado 
solicitamos varias veces ese calendario de desbroces e a resposta lóxica e normal e que 
calquera documentación que necesiten está a disposición neste concello. Nós non imos facer 
ningún tipo de control da actividade da oposición. Nós temos ese documento que o manexa o 
concelleiro do rural, estamos traballando cun calendario practicamente moi parecido ao 
que viña traballando a Concellería do Rural anterior, polas épocas nas que nos atopabamos 
e pola chegada do verán que é cando máis se intensifica o traballo e polo tanto estamos 
acometendo ese calendario de bacheos en función das necesidades, a situación na que 
estean as pistas e tamén das actividades que se vaian desenvolvendo en cada unha das 
parroquias; esas son as premisas, e a partires de aí estamos intentando cubrir as 
necesidades que hai  en todas as parroquias. E como lle dixen antes: se vostede ten calquera 
dúbida, aí ten a Concellería do Rural e en calquera concellería transparencia total e 
absoluta, de feito, non de palabra como aconteceu nos últimos anos. 
  

Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Dicía vostede que entrei mediada a lexislatura 
pasada. É certo, teño memoria diso, efectivamente, pero tamén teño memoria máis recente e 
non selectiva de que preguntei cal era o sistema para alcanzar certa información dentro 
deste Concello. E non sei, ao mellor porque eu son algo “pardilla” en política, pero entón 
de “pardilla” a “pardillo” tamén lle podo dicir que neste mesmo Concello xente do seu 
equipo me dixo que “ningún problema, total dispoñibilidade”, mentres outros me dicían: 
“non, solicítese por escrito e xa llo daremos nós”. Entón, non sei se solicitando neste Pleno 
ten validez ou non ten validez. Son de letras pero escritos sei facer, se o teño que solicitar 
por escrito, solicítase, non temos ningún problema. Pero pedímosllo non a capricho, vostede 
dicía “estamos desbrozando de acordo a prioridades de festividades como se viña facendo; 
home, como se viña facendo tampouco, e puido velo vostede a fin de semana pasada cando 
acudiu á festa a Requián. Puido velo cando para acceder a esa festa viu os camiños sen 
desbrozar, cando os centos de romeiros que subiron dende Frades que é a propia parroquia 
de Requián, tiveron que facelo polo medio da estrada, pois os foxos e as beiravías estaban 
sen desbrozar. Tamén sen irnos da mesma parroquia, unha semana antes, festas parroquiais 
en Frades: unha aldea completa sen desbrozar. Home, ata onde eu sei creo que ten unha 
especial relación con Frades de certas promesas completas que ten por aí feitas pero o certo 
é que unha aldea completa quedou sen desbrozar. Á semana seguinte viña Requián, a subida 
quedou sen desbrozar. Entón, non me diga que se vén facendo seguindo esas prioridades 
porque non é certo e nós no pasado Pleno advertimos que estaba sucedendo isto, había 
parroquias e aldeas completas que quedaban se desbrozar. Pero non sei, ao mellor 
considerou vostede que eran da oposición hostil e non nos fixo caso, e nós só lle estabamos 
dicindo que estaba sucedendo isto, igual que llo estamos dicindo hoxe: continúa sucedendo 
isto. Sabemos a través dos medios de comunicación que algúns veciños puxeron denuncias, 
xa se puxo remedio pero está sucedendo iso. No pasado Pleno poñiamos no seu 
coñecemento que lle solicitase á Deputación que limpase certas vías da súa propiedade 
porque estaban sen limpar. Hai que engadir tamén neste Pleno (supoño que o estará vendo, 
e membros desta Corporación tamén o poderán ver igual que o vin eu), a estrada de saída 
cara Santiago (estrada da Xunta), en determinados cruces non se ve absolutamente nada nin 
á dereita nin á esquerda porque a maleza invade os cruces. Entón, pedímoslle que lle 
insistan á Xunta para que o veñan limpar. Estamos de acordo que brigadas do Concello 
limpasen áreas desa estrada, podemos estar de acordo, aínda que lle tocase á Xunta, que o 
fixesen vostedes con fondos do Concello, pero tamén hai que pedirlle a cada quen o que é o 
seu. Non facemos isto por capricho, dínnolo veciños que está sucedendo isto que nunca 
sucedeu, poñémolo simplemente no seu coñecemento. O que pasa é que se o considera 
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vostede hostilidade, vostede verá, pero a nosa función é achegar a este Pleno o que os 
veciños nos trasladan, o que fixo a oposición sempre neste Concello, non se se vostede xa o 
esqueceu. Co que insistimos; dime vostede ten que ir ao departamento, non hai problema, 
iremos ao departamento para confirmar e comprobar que está pasando, porque igual que 
nesta parroquia que acabo de citar sucedeu noutras, e o único que queremos é que se 
solucionen os problemas, nada máis, non é a capricho que nós lle pediamos ese listado, polo 
tanto tamén nos gustaría que vostedes nos definan cal é o procedemento que temos que facer 
para ter contestación, pois se o seu voceiro nos di unha cousa e nos departamentos me din 
outra, o secretario  municipal me di outra e vostede me di outra, serei “pardilla” pero de 
“pardilla” a “pardillo”  Sr. Alcalde. 

 Sr. Alcalde: ¿A pregunta era? Porque me perdín con toda a disertación súa, ou dígame se 
era un rogo. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Hai dous anos que levo aquí e que aprendín que 
para facer unha pregunta hai que argumentar, e entón foi unha argumentación. As 
preguntas foron as mesmas: criterios de desbroces; como temos que facer para conseguir 
esa información; e que van facer vostedes con respecto a estas aldeas que quedaron sen 
desbrozar ou ós accesos a estas aldeas que quedaron sen desbrozar. 

 Sr. Alcalde: Se levamos dende o 11 de xuño tendo responsabilidades de goberno neste 
Concello e o único que ten que dicir vostede dos desbroces que leva feitos este goberno, 
dunha pista puntual como é  a de Requián, pódolle dicir que presento a renuncia satisfeito 
do que estamos facendo porque levamos desbrozando por todas as parroquias do Concello 
da Estrada; tivemos as brigadas do Concello traballando “full time”; tivemos unha brigada 
da Deputación traballando arreo para ter as pistas totalmente limpas; tivemos outra 
brigada limpando todas as pistas de concentración do Val de Vea 1 e Val de Vea 2, traballo 
que tiñan que ter feito vostedes e non fixeron, quérollo recordar, e tivemos que facer 
esforzos adicionais para limpar esas pistas para que esta mesma semana a empresa 
Taboada e Ramos fixese a concentración parcelaria. Iso é o que está facendo este goberno, 
o que non fixo o goberno anterior. Polo tanto, nós despois de todo este traballo, despois de 
toda a coordinación, de ter que poñernos ao tanto de toda a situación que deixaron 
vostedes, fixemos un merecedor traballo, e dende logo quero agradecer o traballo feito 
polas brigadas de desbroces do Concello e por todo o persoal que leva facendo un esforzo 
por ter o rural creo que mellor ca nunca. É certo que algún veciño en Requián me trasladou 
o problema da pista, non sei se viu vostede como estaba a parroquia, se vostede está 
negando que houbo unha brigada de  desbroce na parroquia de Requián, entón é que a súa 
“pardillez” política traspasa límites insospeitados, é bastante máis do que eu tiña calibrado, 
porque estivo desbrozado e toda a parroquia está desbrozada. O campo da festa de Requián 
desbrozouse a man polas brigadas do Concello; evidentemente, puido haber algún problema 
porque a persoa que fixo ese desbroce no que é a pista de subida aos Milagres de Requián 
deu unha única pasada co tractor porque estaba escaso de tempo e non tiña máis 
posibilidades, pero fíxose dentro das posibilidades un traballo óptimo e cos nosos recursos 
fíxose o mellor posible. De todos os xeitos, pódolle asegurar que houbo festas en moitas 
parroquias, practicamente en todas as parroquias do Concello da Estrada e alí estiveron as 
brigadas do Concello intentando atender todas e cada unha das demandas que tiñamos por 
parte dos veciños. Polo tanto, se iso é o único que ten que dicir, de forma velada está 
facendo un recoñecemento tácito á acción de goberno. 
Con respecto á documentación, vostede tivo unha parte activa na última parte do mandato 
do Sr. Dono e sabe perfectamente como funciona isto. Eu non creo que vostede tivese 
ningunha queixa de que non se lle dea a documentación. Se teñen algunha queixa, terán que 
facer como fixo o PP. Eu recórdolle que o PP estivo esperando por información durante 
meses, non días; polo tanto supoño que vostede non esquecerá iso e nós intentaremos darlle 
a maior información posible e necesaria para facer o traballo de oposición. De todos os 
xeitos pódolle asegurar que vostedes teñan a ben sacar eses pequenos defectos dunha 
xestión de todo o que levamos feito, esa é a maior crítica que ten vostede, unha parte dunha 
pista que quedou sen desbrozar..., polo tanto creo que nos podemos sentir satisfeitos do que 
se está facendo. 
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 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Moi ben, nós só queriamos deixar constancia do 
que está a suceder, solicitamos por escrito que tamén tardaron en dárnolo e non dixemos 
nada ao respecto. Simplemente fixemos notar cousas que estaban sucedendo, cousas que son 
a nosa obriga trasladar o que os veciños nos din que están sucedendo. 

  Sr. Alcalde: Imos ver, eu dixen que o calendario de desbroces nin llelo demos nin llelo 
imos dar; nós tampouco o tivemos nunca, neste Concello nunca se lle deu o calendario de 
desbroces á oposición. Nin o tivemos nin llelo imos dar a vostedes. É unha ferramenta 
interna que o Concello utiliza para dar un servizo, que nós utilizamos como goberno para 
xestionar ese servizo, non creo que sexa obxecto nin necesario que a oposición teña ese 
documento. Polo tanto, calquera documento de xestión interna que nós utilicemos é un 
instrumento de traballo e xestión do goberno local, como foi ata o de agora durante catro 
anos. Polo tanto, non creo que lles estrañe agora que non teñan nin ese nin outros moitos 
das estratexias que pode poñer en marcha este goberno. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Pois vostede verá o goberno que quere levar 
adiante. Como dicía, temos máis temas, máis achegas que nos fan os veciños. Unha delas, e 
vostede coñécea ben, sabe que estes días instalouse a carón do Concello a Unidade de 
Detección Precoz do Cancro de Mama, un servizo que dá un servizo moi importante ás 
mulleres para facer esa revisión, e o único que lle pedimos é que dignifique a asistencia 
destas mulleres aí. Tense falado outras veces, de trasladalos a outro lugar, entendemos que 
por razóns de conexións ao propio autobús ou polo que sexa, pero sabemos que no día de 
onte houbo bastante chuvia, e nese caso estaba pechado, pero a partires de agora é 
previsible que vaia chover, polo que solicitamos deste Concello que se dignifique a 
asistencia das mulleres a este servizo de saúde, e que se non, se considere o seu traslado a 
un lugar onde as mulleres poidan agardar sentadas, teñan un acceso a un baño público e 
demais, que como mínimo se lles facilite o resgardarse da chuvia e un sitio para sentar. Non 
sei se a Policía Local autoriza a colocación dunha jaima, se se pode considerar o seu 
traslado a outro lado ou non. Simplemente, xa se ten falado noutra ocasión, se podemos 
trasladalo a outro lado mellor. Polo tanto rogamos a este goberno que valore esa opción de 
dignificar un pouquiño a agarda destas mulleres aí. 

 Outro rogo que inclúe unha pregunta: tamén se ten falado neste Pleno da situación que está 
a acontecer na ponte de Pontevea, dos andamios que se atopan aínda no río. Vostedes 
recordan que xa se instou á Xunta que os retirase e dixo que o faría cando o caudal do río o 
permitise, nos meses do verán que é cando o caudal está máis baixo. Pero eses meses están 
a acabar e os ferros seguen aí. Segue habendo xente que se vai bañar aí e segue sendo un 
problema, polo que pregamos que o Concello se dirixa á Xunta para ver cando os van sacar 
de aí. 

 Tamén pregamos que se nos acheguen as copias das actas da Xunta de Goberno Local, 
posto que supoñemos que, por distintos motivos, levan sen achegársenos as últimas actas. 
Dende o día 1 de agosto non temos máis coñecemento, e polo tanto non podemos saber que 
se levou e que non á Xunta de Goberno Local. Agradeceriamos que se puxesen ao día e se 
entreguen na medida das posibilidades. 

E tamén nos gustaría preguntar a este goberno cal é a razón que xustifica que, se ben todos 
sabemos que é costume que por decreto da Xunta se saca un calendario polo que hai que 
achegarlle  os festivos locais dos distintos concellos no mes de setembro, polo tanto é un 
acordo que se debe tomar en Pleno e habitualmente vén ao Pleno do mes de setembro, e 
gustaríanos coñecer porque  non se trouxo iso ao Pleno do mes de setembro. 

 Neste momento auséntase o Concelleiro Sr. Otero Espiño. 

 Sr. Alcalde: En relación a esta última pregunta e algún dos seus rogos, creo que sufrimos 
algo de amnesia ou o tempo na oposición pasa moi lento, que tamén llo digo que é así, eu 
vivino catro anos e a verdade é que o tempo na oposición pasa moi lento; un mes parece un 
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ano, pero levan dous meses nada máis na oposición, quédanlles catro anos case enteiros de 
estar nesa bancada da oposición. E é certo que sei que son un goberno eficaz e eficiente, 
pero o que non poden é pedir que en dous meses fagamos o que vostedes non fixeron en 
catro anos. Vostedes acaban de abandonar un goberno e deixaron dende hai un ano uns 
andamios metidos dentro dun río e non fixeron absolutamente ningunha xestión. Tiveron a 
oportunidade de gobernar e a unidade do cancro de mama diante do Concello e non vin eu 
que vostede fixese ningunha xestión para buscar unha mellora nas condicións das mulleres 
que fan uso dese servizo, e catro anos dan para moito. Pero vostedes son especialistas niso, 
cando están na oposición, a guerrear dende o primeiro minuto, a meterse nas trincheiras e a 
intentar buscar a guerra que eu creo que non achega na positivo. Pero vostedes están nesa 
trincheira que eu creo que van por moi bo camiño para nós, como sigan vostedes 
desgastando e criticando ao goberno dende o primeiro minuto como fai o seu líder na 
oposición e fixo o Sr. Pachi Vázquez: “nin un minuto nin un segundo nin un día, hai que 
darlle caña ao goberno”, e eu creo que ao final se lles solucionemos os seus problemas e 
este goberno está polo labor de solucionarllos e polo tanto traballar nesa dirección. 
Sabemos que imos ter que traballar nesa dirección todos os días, un ruído un “zun zun” 
todos os días, da oposición, sobre todo por parte dalgún voceiro, criticando o seu traballo. 
Sabemos que é inevitable e polo tanto nos acostumaremos a esa música de fondo que a 
vostedes tanto lle gusta e nós seguiremos traballando, sabendo o que temos que facer e 
dende logo intentar solucionar os problemas graves que nos deixaron en herdanza en catro 
anos (que menos mal que foron só catro anos). E nesa liña eu creo que o tema da pregunta 
que vostede facía entendo que este goberno ten as súas prioridades, ten que facer o seu 
traballo e ten que ter un tempo prudencial para poder seguir xestionando; e nesa liña 
seguiremos traballando e procurando dar explicacións, procurando dar por escrito o menos 
posible nos plenos para facer debate e darlle participación á oposición e intentar darlle 
resposta ás súas preguntas, que creo que a nós é o que nos preocupa e o coherente e o ético 
como ten que funcionar un Concello. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Perdoe, entón, ¿por que  non viñeron os festivos 
locais ao Pleno do mes de setembro? 

 Sr. Alcalde: Non viñeron, en parte importante porque vostedes non presentaron no 
Concello os membros do Consello Económico Social e os membros da Mesa Local de 
Comercio que, como sabe vostede é imprescindible para poder nomear. SE o PSOE o fixo o 
BNG non o fixo, comunicámoslles hoxe unha vez máis que nomeasen os membros do 
Consello Económico e Social e un dos temas que se van tratar aí, e está falado co propio 
Secretario, son os festivos locais e o proxecto da Praza de Abastos que pensamos levar 
tamén ao Consello Económico Social, e os membros da Mesa Local de Comercio para o seu 
debate. Cando vostedes teñan  a ben, os partidos da oposición nomear os seus 
representantes neses órganos. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Só unha cousiña, só unha aclaración, e pódelle 
facer vostede esa pregunta ao seu voceiro. Hai un mes na Xunta de Portavoces do 2 de 
agosto a oposición díxolle ao seu voceiro que había que facer isto, que nos dixese o 
procedemento. Eu sigo agardando resposta, e ten vostede o seu voceiro ao seu lado, e 
comentamos este tema. 

 Neste momento auséntase a Sra. interventora. 

 Sr. Alcalde: ¿Cal é o tema que teño que comentar? 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Non sei se vostede está disperso ou se perde, 
igual é de ciencias; descúlpeme vostede, pero comentamos o tema dos festivos locais, tamén 
do Consello Económico, é máis, eu pedinlle ó Sr. Berto Blanco, pedinlle que falase vostede, 
(na Xunta de Portavoces de agosto), pedinlle que falase co secretario e nos dixese por favor 
cal era o procedemento para renovar os cargos no Consello Económico. Entón, faltar á 
verdade está ben, mentir está ben, pero tanto, tan descaradamente, é moito, é dicir, 
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comuníquense vostedes polo menos. 

  Sr. Alcalde: Imos ver, Sra. Louzao, retomando o tema: a responsabilidade da renovación 
de membros nos órganos colexiados é responsabilidade de cada grupo municipal. Se quere 
facémoslle o seu traballo nós, o grupo municipal do PP nomeou os seus representantes nos 
órganos colexiados, o grupo municipal do PSOE, e eu creo que aí non teñen ningún tipo de 
dúbida, e se a teñen e o que queren realmente é nomear eses representantes saben que hai o 
secretario municipal que está disposto a resolverlles calquera tipo de dúbidas. Non creo que 
sexa nin o voceiro do BNG nin o Alcalde da Estrada o que teña que resolvelo, e paréceme 
bastante estraño que a estas alturas vostedes non saiban o que hai que facer para nomear 
representantes no Consello Económico e Social, porque é un escrito, exactamente igual ao 
que elaboraron vostedes para nomear os representantes nas comisións informativas, o 
mesmo; e fíxoo o PP e fíxoo o PSOE nas comisións informativas, excepto incluso tamén nos 
centros educativos excepto ao que corresponde ao Consello Económico e Social e á Mesa 
Local de Comercio, igual que o BNG. Non é un problema do goberno local, é un problema 
que llo trasladamos ao secretario e que todos os grupos nomeen os seus representantes, non 
poden ser convocados. Polo tanto, a resposta á súa pregunta é unha pregunta á súa resposta 
e é dicir: ¿que fixeron vostedes nestes dous meses, que non foron capaces nin de nomear? 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Pero ata o de agora na Xunta de Portavoces 
acordábase algo, pero se decidimos e acoramos unha cousa  na Xunta de Portavoces, eu 
debo agardar resposta, non vou actuar pola miña conta. Agora se ese vai ser o proceder, 
ningún problema, iremos á Xunta de Portavoces e despois faremos o que nos dea a gana. 

 Sr. Alcalde: Sra. Louzao, non é un problema da Xunta de Portavoces é un problema dun 
proceso regulado, xa está. Creo que na Xunta de Portavoces non se acorda cales van ser os 
representantes do PSOE na Comisión de Economía, creo que non se produciu ese tema. Pois 
na Xunta de Portavoces como non se propón, dende logo trátanse temas  entre grupos 
políticos. Sobre a representatividade que teñen que ter os grupos políticos, entre voceiros e 
grupos políticos e vostedes está clara, no acordo tomado no Pleno da Corporación 
Municipal onde se acordan os representantes de cada grupo político e polo tanto vostedes o 
que teñen que facer é presentar un escrito dicindo cales son os seus representantes. Está 
claro que vostedes están pagando a novatada de estar na oposición. Supoño que a 
experiencia da política de estar no goberno lles valería para estar na oposición, pero parece 
que non. Aceptamos esa desculpa de novatada pero póñanse as pilas e aínda que sexan 
oposición tamén teñen que achegar  cousas a este proxecto e seguramente teñan que 
achegar cousas moi interesantes, pero comecen a achegar xa e non agarden e nós vaiamos a 
remolque porque ao final a corrente lévanos e é moi tarde para volver á beira. Polo tanto, 
fagan vostedes como acordaron, e me consta, co concelleiro de industria, presenten o luns 
que non creo que cambiase nada dende o luns ás oito da tarde á mañá cando falaron co 
concelleiro de industria. Presenten o luns os representantes no Consello Económico e 
Social, así foi o que me trasladaron a min que acordaron  de nomear representante no 
Consello Económico e Social, con Valentín García que é o que convoca o Consello 
Económico e Social. [...] Dá igual, quedaron de presentar o escrito o luns. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Non, quedamos de presentalo mañá. 

 Sr. Alcalde: Pois presénteno mañá, e convocamos a semana que vén o Consello Económico 
e Social. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE): Pero póñase tranquilo Sr. Alcalde, véxoo a 
vostede moi nervioso. Se cada vez que a oposición  fai unha proposición para facer unha 
pregunta ou un rogo, vostede vai cortarnos a palabra, e nos vai vilipendiar e machacar. 

 Sr. Alcalde: Vostede faga unha pregunta ou un rogo e cando faga unha pregunta, se teño a 
ben contesto; e cando teña un rogo, interveño se teño que intervir. Para rematar: traian os 
representantes mañá e nós convocaremos o Consello Económico e Social a semana que vén, 
levaremos os festivos locais e a Praza de Abastos, debateremos o que teñamos que debater, 
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seguiremos os trámites oportunos, e seguiremos para adiante. 

 Sra. Louzao Vieitez (do PSdeG – PSOE: Pois iso é o que queriamos saber, pero véxoo a 
vostede nun estado de nerviosismo, estoulle preguntando e..., non sei. Simplemente recordar 
os rogos que faciamos a ver se nos facilitan, posto que no Pleno pasado dixo que “tomaban 
nota”, e tomarían nota, pero non sei se tomaron nota nunha verza ou en que. 

 Sr. Dono López (do PSdeG – PSOE): Só unha intervención con respecto aos andamios de 
Pontevea, e sen ánimo de entrar en polémica ao respecto, pero creo que era no mes de 
marzo, o alcalde de Teo e da Estrada chegaron a un consenso dunha carta que se enviou á 
Consellería de Medio Ambiente, creo que foi no mes de marzo porque é cando empeza a 
pesca. Polo tanto, creo que rogaría que se insistise neste argumento porque agora é o 
momento de facer esa retirada, que é penoso unha restauración dunha ponte medieval que 
ten os andamios cravados no río. Creo que é simplemente que a xestión está feita, 
seguramente esquecida, que xa se fixo, pero que se debería insistir  para que se retiren eses 
andamios dunha vez. 

 Sr. Alcalde: Retomaremos ese tema e reiteraremos o escrito á Consellería para que de ser o 
caso retiren eses andamios. 

 Sr. Magariños Maceiras, do BNG: Antes dos rogos e as preguntas que teño, dúas 
aclaracións: en democracia a oposición ten un papel, e igual que o goberno ten que exercer 
e xestionar dende o primeiro día que entra no goberno, a oposición ten que facer o seu papel 
dende o primeiro día que entra na oposición. 

 Sr. Alcalde: ¿Ese é un rogo ou unha pregunta?. 

 Sr. Magariños Maceiras, do BNG: Dúas aclaracións e despois un erro que cometeu: o 
BNG fixo os nomeamentos dos  seus representantes; o día 29 de xullo o nomeamento do seu 
representante  no Consello Económico e Social. 

 Sr. Alcalde: Sr. Magariños, non ten vostede a palabra, temos que establecer un criterio que 
é bo marcar as pautas dende o principio. Estamos na parte de control da xestión, non 
estamos na parte das recomendacións, estamos na parte de rogos e preguntas, vostede 
formulou o seu rogo ou a súa pregunta, xa lle contestarei na medida das  posibilidades. Se 
fai un rogo vostede, pídolle por favor que se cinga ao seu contido, máis que nada a intentar 
marcar as formas do que son os seguintes plenos, porque imos intentar  que isto sexa 
operativo, que os plenos funcionen dunha forma ordenada e que non haxa lugar a 
confusións, polo que é conveniente que vaiamos tendo claro como é  o funcionamento para 
despois non levarnos a enganos no futuro. 

 Sr. Magariños Maceiras, do BNG: Pois fágolle catro rogos. O primeiro é que teña en 
conta que en democracia a oposición ten un papel e ten que facelo dende o primeiro día, 
igual que o goberno gobernar.  

O segundo rogo é que teña en conta que o BNG con data do 29 de xullo, creo lembrar 
(aínda que eu non teño tan boa memoria como se falaba aquí), presentou o seu 
representante no Consello Económico e Social, xunto co seu representante na Fundación 
Cultural. Ben é certo que non o tiña presentado na Mesa de Comercio Local, entre outras 
cousas porque pensamos que non nos correspondía. 

E agora os dous rogos que tiña preparados: O primeiro é que se limpe o coñecido como 
Cemiterio Civil de Figueroa, que está nun estado lamentable. 

O segundo  rogo é que se realicen as tarefas necesarias nas macetas que están na rúa Cal 
Sotelo, a rúa principal da Estrada que están en estado lamentable. 
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E a pregunta é se está adxudicada a obra de cuberta do Pavillón Multiusos. 

 Sr. Alcalde: Os rogos serán tidos en conta. É a nosa intención e intentaremos mellorar 
esteticamente o que é o aspecto do casco urbano do Concello da Estrada. Está bastante  
deteriorado, creo que non foi un acerto, non imos entrar en detalles pero creo que non foi un 
acerto a  fórmula de xestión que se elixiu para o mobiliario urbano, creo que o que fixo o 
anterior goberno co mobiliario urbano imos a procurar non repetilo, imos procurar facelo 
mellor e priorizar aquel mobiliario que sexa útil e esteticamente axeitado para as nosas 
rúas, e por iso intentaremos avanzar un plan de mellora no mobiliario no Concello da 
Estrada. É certo que as macetas, incluso os bolardos, tamén presentan varias deficiencias e 
a nosa intención é melloralo considerablemente na medida na que os fondos e os 
Orzamentos nolo poidan permitir. E no que respecta á cuberta do Multiusos, é un problema 
grave, que se nos agrava aínda máis coa herdade que vostedes nos deixaron que é a 
liquidación negativa do Orzamento, onde se nos caen 1.052.000 € do Orzamento Municipal 
para investimentos, que supoño que vostede coñecerá porque levaban vostedes a área de 
Facenda do Concello da Estrada. Pois trastócanos moitísimo a capacidade para poder 
acometer determinados investimentos, e un dos que estaba previsto era a cuberta do anexo 
do Coto Ferreiro.  

De feito é un tema que me parece que o PP leva reclamando dende o 2009 ao goberno 
anterior. Vostede, contra finais empezou a asistir aos Plenos do Concello, e supoño que lle 
coincidiría algún Pleno onde eu como voceiro lle pedín a aquel goberno que actuase sobre a 
cuberta do Multiusos, e dous anos e medio de peticións infrutuosas levaron a que hoxe o 
Multiusos non estea arranxado. E iso é o resultado da xestión doutra área que tamén 
xestionaban vostedes, que era a área de deportes e que o concelleiro no seu momento nos 
dicía que non podía acometela, que era imposible porque había unha sentenza pendente e 
que non había posibilidade de poder facelo. Ben, catro anos, dous meses... Estamos facendo 
as xestións e sen fondos e sen diñeiro e coas poucas posibilidades que tiñamos do que non 
deixaron vostedes gastado que foi practicamente nada, o único que non gastaron foi o que 
non podían gastar que ía a crédito e aínda por riba o crédito vai e se nos cae do Orzamento. 
Pois esa é a situación que temos agora mesmo e agardamos arranxalo de aquí a final de ano 
da mellor forma para garantir que este concello lles vai  pagar aos provedores, e así o 
estamos facendo, aínda que algúns digan que este Concello está retrasando  facturas, 
paradoxicamente o mesmo día que aprobamos 150.000 € de débedas que deixaron 
pendentes dos anos 2009-2010..., paradoxos, circunstancias da vida; pero como isto é unha 
carreira de fondo e ao final tantas mentiras, ao final non nos vai levar a ningún lado, o 
resultado é que este goberno paga na medida que ten fondos para poder liquidar e pagar, e 
así estamos xestionando o que temos. E a cuberta, cando as posibilidades orzamentarias e 
técnicas nolo permitan. 

 Sr. Magariños Maceiras, do BNG: Outra pregunta, se sabe vostede cando saíu a sentenza 
que lle daba a razón ao Concello no tema do Pavillón Multiusos. 

 Sr. Alcalde: Descoñezo, agora mesmo non teño ese dato. 

 Sr. Magariños Maceiras, do BNG: ¿Sabe vostede que o Concello non podía actuar nesa 
obra mentres non saíse esa sentenza?. 

 Sr. Alcalde: Esa sentenza dígolle que non se de que data é pero que posiblemente sexa de 
hai máis dun ano. E posiblemente  se puidese ter actuado dende que o empezou a solicitar o 
PP a finais do 2009 ou finais do 2010, esa é a realidade. E polo tanto, xa lle digo que a nosa 
intención é poder actuar coa maior celeridade posible e poder solucionar unha situación 
que levan sufrindo os deportistas locais dende hai moito tempo. Pois pódolle dicir que a 
imaxe que se dá con ese Multiusos anexo ao Coto Ferreiro, dá unha imaxe bastante triste. 
Xa se fixo algunha actuación, parece ser que non é fácil pois é un problema estrutural, 
parece que non é fácil conseguir os fondos, que estamos falando dunha cantidade próxima 
entre quince e dezaoito mil euros, que suporía o arranxo sen garantías reais de que fose 
quedar perfectamente acondicionado, porque os técnicos o que si aconsellan é que para ter 
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unha garantía absoluta habería que cambiar a cuberta, que  ten problemas graves de 
filtracións. Pero sen que nos garantan a súa efectividade, un investimento de 18.000 € na 
situación na que estamos, como debe saber vostede é un muro insalvable a nivel 
orzamentario. Polo tanto, témolo presente e será unha das prioridades para solucionar unha 
das grandes herdanzas que nos deixou o goberno bipartito na Estrada. 

 Sr. Magariños Maceiras, do BNG: Non hai máis preguntas, posto que a resposta é sempre 
a mesma para todas, e entón non hai máis preguntas. 

 ************************************************    

Non habendo máis intervencións levántase a sesión ás vinte e unha horas e dez minutos. 
 

A Estrada,  1 de setembro de 2011 
O Secretario 

 
 

Asdo.: José Naveira González 


